
Vážení spoluobčané,
letošní rok byl opět ve znamení covidu. Nemohly proběhnout 

plesy, akce, setkání…. Přesto se ti z Vás, kteří pracují v putim-
ských spolcích a komisích snažili se situací poprat. Jak se dočtete 
v dalších příspěvcích, tak se mnohé povedlo. Děkuji všem, kteří 
jsou ochotni se zapojit. Bez nich, bez jejich aktivit by život v Pu-
timi ztratil velký kus ze své jedinečnosti. 

Během roku se podařilo získat 100 kompostérů. K  rozdělení 
jich zbývá posledních 20 ks, kdo by měl zájem můžete kompostér 
mít za 635,- Kč. Získali jsme také do vlastnictví obce železné kon-
tejnery, které používáme na bioodpad a dalších 6 nových. Dále 
30 nových plastových kontejnerů na papír, plasty, sklo a nově i 
konzervy, které můžete třídit do červených kontejnerů. Na všech-
ny nové kontejnery jsme získali 85 procentní dotaci od Operač-
ního programu životního prostředí. Dovybavili jsme s podporou 
Programu obnovy Jihočeského kraje velký sál a restauraci  nový-
mi židlemi a stoly. 

Konečně se podařilo získat stavební povolení na novou zastáv-
ku u bývalé asfaltárny a v příštím roce bude vybudována spolu 
s  otáčištěm pro autobus. Byla také obnovena lávka přes mlýn-
ský náhon „ U Horníků“. Potrápil nás, ale nově opravený  povrch 
železného mostu. Loni na podzim jsme nechali opravit vrchní 
vrstvu na třetině povrchu. Bohužel se po půl roce začal znovu 
odlupovat. Technologům se nakonec podařilo najít příčinu v ne-
funkční vrstvě, která se nachází na původním betonu. Bude opra-
ven na jaře, jakmile to počasí dovolí.  

Covid také zpozdil projektové práce na ulici u rybníka, kde by 
se v  rámci opravy komunikace měl obnovit vodovod a dešťová 
kanalizace. Projektová firma zatím zvládla situaci geodeticky za-
měřit. Jakmile projektové práce postoupí proběhne veřejné pro-
jednání s občany.

PUTIMSKÝ
ZPRAVODAJ
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VÁNOČNÍ
BOHOSLUŽBY 

v  P u t i m i

24. prosince 2021  
(pátek Štědrý den)

půlnoční bohoslužba ve 22.00 hodin

25. prosince 2021  
(sobota 1. svátek vánoční)   

SLAVNOST NAROZENÍ PÁNĚ
Mše sv. 08.30 hodin

26. prosince 2021  
(neděle 2. svátek vánoční, sv. Štěpán) 

Svátek Svaté Rodiny 
Mše sv. v 08.30 hodin  

(s obnovou manželských slibů)

31. prosince 2021  
(pátek, sv. Silvestr)  

Poděkování za uplynulý rok 
a prosba o Boží pomoc  

v novém roce 
 Mše sv. 18.00 hodin

 
„Nám, nám narodil se.“ 

 

VÁNOČNÍ BOHOSLUŽBY 
v Putimi 

 

 
 

24. 12. 2020 ve 22.00 hodin 
PŮLNOČNÍ BOHOSLUŽBA 

 

25. 12. 2020 v 8.30 hodin 
SLAVNOST NAROZENÍ PÁNĚ 

 

27. 12. 2020 v 8.30 hodin 
SVÁTEK SV. RODINY 

 

1. 1. 2021 v 8.30 hodin 
SLAVNOST MATKY BOŽÍ PANNY MARIE 

 
Přeji požehnané vánoční svátky 

 
P. Cyril Havel 

 
PŘI VŠECH BOHOSLUŽBÁCH PLATÍ AKTUÁLNÍ HYGIENICKÉ PŘEDPISY! 

POKRAČOVÁNÍ  
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Vzhledem k nové legislativě jsme museli aktualizovat vyhlášku 

o místním poplatku za obecní sytém odpadového hospodářství. 
Zvyšují se platby za odpad pro obec. Museli jsme na to zareago-
vat. Děti do 18 let a senioři od 65 let budou stále platit 250,- Kč. 
Ostatním se zvyšuje poplatek ze 400,- Kč na 600,- Kč.

Končí první rok po převzetí vodovodu do vlastnictví obce. Zvládli 
jsme ho bez většího množství poruch. Do fondu obnovy vodovodu 
a kanalizace jsme našetřili 520 tis. Máme tam 2,943 mil. Peníze 
budou použity na obnovu starého vodovodního a kanalizačního 
vedení. Pro příští rok bude cena vodného 86,78 Kč za m3. Letos to 
bylo 89,13 kč m3.

Stejně jako v loňském roce tak i v letošním obec podpořila část-
kou 5 000,- Kč Hospic Sv.  Jana Nepomuckého v Prachaticích a 
Hospic Athelas v Písku. Poskytla také dar 50 000,- Kč obci Hrušky 
zasažené tornádem.

Bohužel nebude letos obec pořádat Zpívání u stromečku. Dou-
fejme, že příští rok se u něj už společně sejdeme.

Před námi jsou Vánoční svátky. Přeji Vám, aby byly plné rados-
ti, setkání s blízkými a pokoje. 

Ať ten letošní rok plný rušení akcí a zvyklostí skončí a nový 
Vám přinese pevné zdraví, pohodu v osobních vztazích a práci, 
která Vás bude naplňovat.

Děkuji za spolupráci a přeji Vám jen to dobré.

Za zastupitele obce 
Petr Matouš

Poděkování a přání k Vánocům 
Moje milé zákaznice, současné i ty budoucí, přeji Vám 

i Vašim rodinám klidné prožití Vánočních svátků,  
hodně zdraví, lásky a pohody.

Děkuji všem za podporu v tak nelehké době.  
V příštím roce se budu těšit na naše setkání, které Vás potěší 

a zároveň prospěje Vaší pleti.

KOSMETIKA PUTIM 
Lenka Nosková 

Také nabízím prodej dárkových poukazů a kosmetických 
balíčků přímo v provozovně, nebo po domluvě  

na tel. 606 674 574 

VÁNOČNÍ
BOHOSLUŽBY 

v  P u t i m i
1. ledna 2022  

(sobota, Nový rok)  
SLAVNOST MATKY BOŽÍ,  

PANNY MARIE 
Mše sv. v 08.30 hodin 

2. ledna 2022 (neděle)  
2. neděle po Narození Páně 

Mše sv. v 08.30 hodin 

6. ledna 2022  
(čtvrtek, Tři králové)  

SLAVNOST ZJEVENÍ PÁNĚ 
Mše sv. v 17.30 hodin  

(s žehnáním vody, kadidla 
a křídy)

9. ledna 2022 (neděle)  
Svátek Křtu Páně 

Mše sv. v 08.30 hodin  
(s obnovou křestních slibů)

INZERCE
Hledám pronájem domu, bytu 
nebo bytové jednotky v Putimi 

pro 4-člennou rodinu.  
V případě potřeby mohu 

pomoci se zahradou, pracemi 
uvnitř nebo kolem domu apod. 

Cena dle společné domluvy. 

Děkuji za všechny nabídky 
a tipy. 

Volejte nebo pište prosím na 
tel: 604 641 073

Hana Hrušková, 
toho času Putim 216.

Mikulášský 
trojlístek

Jana Peroutková a Milan Blahout z Adám-
kova statku čp. 52 letos opět připravili pěkné 
překvapení, a to v předvečer Mikuláše. Ter-
mín už napovídá, čeho se překvapení týkalo. 
Byla to trojice Mikuláše, anděla a čerta v ži-
votní velikosti. S  instalací tradičně pomohli 
i sousedé – Hornátovi a Kříženeckých. Večer 
se pak u těchto postav rozsvítily ohýnky a ce-
lou tajemnou atmosféru dokreslovalo jem-
ně osvícené pozadí s  mihotavými světélky. 
U menších dětí pak večer tato trojice vzbu-
zovala posvátnou bázeň umocněnou občas-
ným přeběhnutím anděla, který měl právě 
tudy cestu nebo přímo projitím celé živé mi-
kulášské skupinky. 

Krásně sněhově pocukrovaného Mikuláše 
s jeho pomocníky si pak mohli všichni pro-
hlédnout ještě další den. Byl tak aspoň malou 
náhradou za neuskutečněnou akci kulturní 
komise pro děti o putování za Adventem.

O první adventní neděli se nám rozsvítil 
obecní vánoční strom pod kostelem a také 
světelná výzdoba domů je ještě bohatší než 
vloni. Je to krásná večerní procházka. I bet-
lémská hvězda na Adámkově statku stejně 
jako vloni září z  nejvyššího místa do dáli. 
Šťastné, spokojené a příjemné vánoční svát-
ky a do nadcházejícího roku hlavně zdraví 
a jen to nejlepší.

Kronikářka Jarka Pixová
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NECKYÁDA
Na slepém rameni Blanice se po loňské 

odmlce opět konala Neckyáda, oslava tvoři-
vosti, smyslu pro humor a mírně adrenalino-
vých sportů. A že bylo co obdivovat...

Plavby se účastnily celkem čtyři soutěžící 
skupiny. Vzácně došlo k  pozoruhodnému 
jevu. Tři ze čtyř plavidel byly velmi podob-
ného zaměření.Inu, posuďte sami. Hladinu 
postupně brázdili:

Profesorka D´Žaba a doktor D´Had na 
dobrodružné výpravě do pralesa. 
Jejich cílem bylo vystopovat vzácného kro-
kodýla, což se jim nedařilo.
Jak se později ukázalo, bylo to proto, že 
krokodýl stopoval je.
Lovec Pampalini a jeho neuvěřitelně vy-
cvičené zvířátko oplývající dovedností 
pádlovat měli za sebou zřejmě drsné chvil-
ky, neb jejich plavidlo zdobily kusy rákosí 
a vůbec říčního břehu. Vzdor tomu byli 
v cíli bezpochyby nejsvižněji.
Lovec Pampalini zřejmě připlouvající 
z  jiné časové dimenze a táhnoucí za svou 
kánoí vor s neuvěřitelným objevem, živým 
neandrtálcem, pokoušejícím se toho času 
spoutat sílu ohně.

Na závěr se trasou prokomíhala zvlášt-
ní retro disco párty v  čele s  Michalem Da-
videm, což dokázalo, že vážně ještě hraje, a 
že OPRAVDU existují lidé, kteří jeho hudbu 
dobrovolně poslouchají. 

A to si, podle mého názoru, v ničem neza-
dá s objevem živého neandrtálce.

Byli jsme rádi za účast obdivujícího a fan-
dícího publika, které se, doufáme, také po-
bavilo.

Kdo nevěří, ať příští rok z  kamenného 
mostu Neckyádu sledovat běží!

(Anebo se jí na vlastnoručně a vlastnomysl-
ně sestrojeném plavidle účastní.)

AHOJ!!

Za Kulturní komisi
Jana Kapustová
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DĚTSKÝ DEN
Příroda v okolí Putimi je nádherná a pu-
timské děti hodné. Proto jsme pro ně, jako 
oslavu dne dětí, připravili procházku Lesní 
stezkou. 

Děti měly možnost užít si les všemi smysly:

Načichaly se vůně jehličí, měly příležitost 
obdivovat, jak to stromům sluší, zaposlou-
chaly se do zpěvu ptáků, osahaly si šišky, 
plody a jehličí, a kdo měl štěstí, pochutnal 
si na lesních jahodách, které lemovaly trasu 
jejich procházky.

Na stezce si děti ověřily své vědomosti o lese, 
a některé z nich se dozvěděly i něco nového.

Les je krásné místo. Své o tom ví i pohádkové 
bytosti, jimž je les domovem.

A kdo by se nezbláznil z toho, když mu ná-
vštěvy dělají doma nepořádek.. posteskl si 
dětem Divý muž.

Rusalka už byla unavená z věčných hádek Je-
žibaby a skřítka o to, které lesní plody jsou 
jedlé, a které nejedlé, či dokonce jedovaté. 
Děti jí proto na chvíli pomohly poradit těm 
dvěma, co patří do hrnce labužnického skřít-
ka, a jaké jedovatosti se hodí nanejvýš pro 
jedubabina kotlíku..

Luční vílu mile překvapilo, jak bystře děti 
rozpoznají hlasy lesních obyvatel.

Počasí nám přálo, účast byla hojná a všechny 
děti našly cestu z lesa (i důvody, proč se do 
něj rády vracet). 

Nezbývá, než se těšit, jako oslavíme dětský 
den příští rok!

Za Kulturní komisi
Jana Kapustová

Divý muž Luční víla Najdi stromu padnoucí model od hlavy k patě

Labužnický skřítek

Rusalka a dětští poradci



P U T I M S K Ý  Z P R A V O D A J   Č Í S L O  1  /  P R O S I N E C  2 0 2 1

I N F O R M A C E  O B E C N Í H O  Ú Ř A D U

P U T I M S K Ý  Z P R A V O D A J   Č Í S L O  1  /  P R O S I N E C  2 0 2 1

I N F O R M A C E  O B E C N Í H O  Ú Ř A D U

8 9

Venku už se natrvalo usídlila zima, přesto 
bych se v  myšlenkách rád vrátil  do druhé 
poloviny letních prázdnin. 

Také o letošní pouti se nám podařilo zorga-
nizovat tradiční dopolední setkání motorek a 
jejich vyhlídkovou projížďku naší obcí. Tuto 
akci už asi nemusím nikomu představovat. 
Opět se na prostranství u kamenného mostu 
sjelo zhruba 150 motorek. Schází se zde vždy 
i velké množství přihlížejících, kteří si při-
cházejí motorky prohlédnout. Důvodem bo-
haté účasti jistě není jen to, že každý účastník 
dostane nealko nápoj zdarma od Hospůdky 
„U Splavu“, ale ono setkání samotné a pří-
jemná atmosféra této akce. Slunečné poča-
sí už bereme tak trochu jako samozřejmost. 

Pouťová jízda 2021

Bábiny di Putim v roce 2021

V nadsázce říkáme, že za to může pan farář, 
který naše setkání navštěvuje a každému mo-
torkáři při průjezdu přes kamenný most po-
žehná. Velice nás těší hlavně zájem místních 
účastníků. Jezdí k  nám ovšem běžně i ná-
vštěvníci z širokého okolí. Potkat zde můžete 
například motorkáře ze Strakonic, Milevska, 
Vimperka, Volar, nebo Českých Budějovic. 
Děkuji všem návštěvníkům za účast a pod-
poru. Letošní jízdu jsme věnovali legendě 
motocyklového sportu, známému italskému 
šampionovi jezdícímu se startovním číslem 
46, devítinásobnému mistru světa MotoGP, 
Valentinu Rossimu. Ten pár dní před naší 
akcí oznámil konec úspěšné závodnické ka-
riery a po 26 letech se rozhodl ukončit své 
působení v roli závodníka.  Byla to rozhodně 

Radost z hudby, zpěvu a společně prožitých 
a prozpívaných chvil jsme si nenechaly vzít 
ani v  dalším ,,covidovém“ roce. Pokud to 
bylo jen trochu možné, pravidelně jsme se 
scházely, zpívaly všechny své oblíbené písně 
a rozšiřovaly repertoár o nové, dosud nezpí-
vané skladby. Atmosféra na zkouškách byla 
vždy moc příjemná, poctivě jsme trénovaly a 
doufaly, že plody naší společné práce, tu či-
rou radost ze zpěvu a hudby, budeme moci 
předat dál svým posluchačům.

Velké naděje jsme vkládaly do adventních 
týdnů. Každý rok vystupujeme na rozsvě-

jedna z  největších motocyklových událostí 
v letošním roce.

Říká se, že všechno jednou končí, ale to za-
tím neplatí o naší Pouťové jízdě. Setkáme 
se společně opět v  srpnu o pouťové neděli 
dopoledne u kamenného mostu a projede-
me celou naší obcí. Do té doby zbývá ještě 
spousta času, tak jej prožijte ve zdraví. 

Za putimské motorkáře vám přeji krásné 
Vánoce a úspěšný nový rok.

Pavel Keclík

cení vánočního stromku v  Ražicích hned 
v  úvodu adventu, což je akce velmi milá, 
doplněná mikulášskou nadílkou a ohňo-
strojem. Navíc nás na první adventní ví-
kend oslovilo nově město Vodňany s  na-
bídkou vystoupení při rozsvěcení stromku 
na náměstí. Nabídky jsme si velmi vážily. 
Intenzivně jsme trénovaly a připravovaly se 
na oba koncerty. Bohužel – všechna vystou-
pení na začátku adventu byla zrušena. Ne-
nechaly jsme se tím ale nijak otrávit, ba na-
opak – víme, že nazkoušené skladby určitě 
někdy zazní v plné kráse a my si je společně 
s vámi budeme moci užít.
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Sdružení přátel Putimi uspořádalo v  tomto 
roce tradiční cyklistický výlet za poznáním, a 
to do Myšence, 5. července. Připomněli jsme si 
tak úplně první výlet v roce 2004, protože po-
prvé jsme také navštívili Myšenec a jeho kos-
tel. Tenkrát nám odborný výklad podal Petr 
Matouš, který tehdy ještě bydlel na myšenecké 
faře. V té době jsme ale ještě neměli náš První 
putimský bicyklový spolek, ten vznikl až v roce 
2009. Letos jsme měli v Myšenci v kostele sv. 
Havla také místní průvodkyni, podívali se na 
zbytky středověkého hradu a na zpáteční cestě 
jsme se v Maleticích zastavili na občerstvení 
v kavárně Alma Cafe. Počasí nám přálo a se-
šlo se 15 účastníků.

I letos sdružení uspořádalo Podmostový sla-
lom, kterému předcházela brigáda na vyčistě-
ní části břehu mlýnského náhonu v místě star-
tu a cíle. Za to patří dík Miroslavu Jančákovi, 
který, stejně jako vloni, obětavě pomohl, ač-
koliv není členem spolku. Pomohla i obec Pu-
tim poskytnutím kontejneru. Vlastní závod se 
konal v sobotu 14. srpna, týden po pouti. Akce 
byla velmi vydařená, sešlo se 15 účastníků. 
Nejvíce bylo mužů, z nichž si první místo ob-
hájil Miroslav Hornát (čas 1,0603 min.), v těs-
ném závěsu byl Matěj Kovář s časem 1,0661 
min. a třetí Miroslav Jančák (1,1526). Opět, 
tak jako vloni, zvítězila ve všech kategoriích 
Hornátova rodina. V  ženách obsadila první 

Jak asi všichni víte, od 1. srpna 2021 došlo ke 
změně ve vedení MŠ. Tímto bych chtěla moc 
poděkovat všem, kteří mě podpořili a pod-
porují, za jejich důvěru a přijetí. Doufám, že 
nezklamu jejich očekávání. Mou snahou je a 
bude, aby se dětem ve školce líbilo, aby se do 
ní těšily a cítily se v ní jako doma. Aby školka 
byla přístav jistoty, klidu, pohody a radosti. 
Aby se dětem dostalo kvalitního vzdělávání, 
zažily úspěch a měly zdravé sebevědomí. Zá-
roveň bych ráda, aby se vylepšilo materiální 
vybavení MŠ a zpříjemnil se tak pobyt dě-
tem, ale i zaměstnancům v naší školce. Ná-
padů je spousta, ale samozřejmě to závisí na 
finančních prostředcích.

Co se událo ve Sdružení přátel Putimi

CO JE NOVÉHO V NAŠÍ ŠKOLCE?

příčku Zuzana Hornátová (1,12) a v  dětské 
kategorii Matěj Hornát (1,21). V ženách pat-
řilo druhé místo Janě Kapustové (1,54) a třetí 
Janě Kofroňové (2,12). V dětské kategorii na 
druhé příčce stanula dvojice Eliška Hornáto-
vá a Tereza Pixová (2,34) a na třetí Tomáš 
Kofroň (2,41). O ceny se postarala Obec Pu-
tim. Počasí přálo, bylo teplo a slunečno, takže 
většina diváků či soutěžících ještě u řeky po-
seděla. 

V měsíci září, o jedné sobotě, kdy ještě přá-
lo počasí, se narychlo konal ještě jeden cyk-
listický výlet, kdy jsme vyjeli do Rechlí u No-
vých Kestřan. Tam jsme se na břehu Otavy 
občerstvili v příjemném zahradním posezení 
a pak pokračovali přes Štěkeň do Sudoměře, 
kde jsme si dali další občerstvovací zastávku. 
Tentokrát jelo 5 účastníků, a byl to velmi pří-
jemný výlet. 

Před sílící vlnou koronaviru, 1. října, jsme 
ještě stihli udělat výroční schůzi, kde jsme si 
připomenuli letošní kulaté dvacáté výročí za-
ložení spolku. Je dobře, že přátelé Putimi ještě 
stále existují a o členství je i zájem, jak doka-
zují každým rokem nově se přihlásivší spolu-
občané. 

Doufáme, že příští rok již bude normální a 
budeme moci uspořádat i další akce.

I když sbor v letošním roce neměl prakticky 
možnost vystupovat, podařilo se nám díky 
společnému úsilí zpestřit repertoár písněmi, 
na které bychom si ještě před pár lety netrou-
fly, dovedly jsme se vypořádat s hudebními 
výzvami, jež se nám postavily do cesty a nau-
čily se přitom mnoho nového. 

Do nového roku 2022 bych nám všem za Bá-
biny z  celého srdce popřála mnoho zdraví, 
štěstí, lásky a radosti. Aby nám všem v du-
ších zněla melodie plná harmonie a klidu. 
Pevně věřím, že se brzo zase sejdeme na ně-
jakém vystoupení! 
Za Bábiny di Putim 

Hana Žižková

V roce 2022 přejeme dobré zdraví a ostatní již přijde samo. 
Předseda SPP Václav Pixa
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V srpnu, během letních prázdnin, došlo 
k odstranění dřevěného domečku na školní 
zahradě, který z bezpečnostního hlediska již 
nevyhovoval. Místo něj byl v listopadu nain-
stalován na školní zahradu kolotoč a zároveň 
s ním i zastínění pískoviště. Máme i novou 
lavičku. Děkujeme panu Pixovi za úpravu 
terénu a zřizovateli za finanční prostředky. 
Již nyní se těšíme na jaro, až jej vyzkoušíme. 
Došlo také k  úpravě záhonu před budovou 
MŠ a k nainstalování lavičky. 

V tomto školním roce 2021/2022 máme za-
psaných 28 dětí. V  září nastoupilo 25 dětí, 
3 děti nastoupí v průběhu školního roku. Po-
čet dětí s povinným předškolním vzdělává-
ním je 13. Tyto děti jsou vzdělávány indivi-
duálně ve skupině. Každý den děti rozvíjíme 
v různých vzdělávacích oblastech a připravu-
jí se tak na zápis do ZŠ. Zaměřujeme se např. 
na rozvoj jemné motoriky, řečových schop-
ností a jazykových dovedností, prostorové 
orientace, rozvoj dovedností, které předchá-
zejí čtení a psaní, smyslové vnímání, početní 
úkony apod. 

Září byl měsíc adaptace. Je to měsíc náročný 
nejen pro paní učitelky, ale zejména pro nově 
příchozí děti, které si musí zvyknout na vše 

nové. Je pro nás důležité vytvořit dětem pří-
jemné a klidné prostředí, kde se budou cítit 
bezpečně a  školka se pro ně stane druhým 
domovem. Nové děti se pěkně začlenily do 
kolektivu. Je to i díky tomu, že máme ve tří-
dě od 1. září školní asistentku, která pomáhá 
dětem se sebeobsluhou, hygienou, stolová-
ním apod. Je nápomocná i paním učitelkám, 
např. s přípravou didaktických a výtvarných 
pomůcek. Jsou to další dvě ruce navíc, kte-
rých není na jednotřídce nikdy dost. Ve škol-
ce jsme si stanovili  společná pravidla, kte-
rá se snažíme dodržovat. Jsou umístěna na 
chodbě a ve třídě a dětem jsou stále připo-
mínána. Děti vedeme k tomu, aby si vzájem-
ně pomáhaly, respektovaly se a byly k  sobě 
ohleduplní. Ve školce si nejen hrajeme, ale 
také pravidelně cvičíme, tvoříme, učíme se 
básničky, zpíváme, čteme pohádky, učíme 
se samostatnosti. Každý den je jiný, činnosti 
jsou pestré, děti se učí, rozvíjí hrou.

V září se uskutečnila schůzka rodičů, na kte-
ré byli rodiče seznámeni se změnami a plá-
novanými akcemi. O  dění v  mateřské ško-
le se můžete dozvědět na našich webových 
stránkách: www.msputim.cz. V  současné 
době připravujeme nové, přehlednější webo-
vé stránky, které budou v provozu pravděpo-

Milí spoluobčané, 

letošní rok se již nezadržitelně blíží ke svému 
konci a mnozí z  nás bilancují. Dovolte mi, 
abych i já jménem Mysliveckého spolku v Pu-
timi se u některých událostí letošního roku 
pozastavil.  

Všichni jsme si v  předešlém roce mysleli, že 
COVID-19 je již nadobro pryč. Bohužel se tak 
nestalo a každého z nás se to nějakým určitým 

dobně v průběhu ledna 2022. Bude na nich 
i naše nové logo, které je i u tohoto článku.

Také jsme si koncem září společně s dětmi 
opekli buřty na „špici“ mezi mosty.

Začátkem listopadu proběhlo v MŠ fotogra-
fování dětí se zimní tématikou. Také se jed-
no listopadové odpoledne uskutečnila v MŠ 
„Vánoční andílkova dílnička“. Rodiče se svý-
mi dětmi měli možnost si vyrobit andílka. 
Děkujeme moc paní Nataše Altmanové, kte-
rá nám poskytla materiál a poradila s postu-
pem výroby. 

Společně s paní učitelkou jsme připravily pro 
děti „Stezku skřítka Podzimníčka“. Chtěly jsme 
tak dětem a rodičům zpříjemnit krásné pod-
zimní dny. Děti měly splnit 10 úkolů. Na kaž-
dém stanovišti bylo razítko, které si po splně-
ní úkolu otiskly na kartičku. Za splnění všech 
úkolů čekala na děti ve školce malá odměna. 
Ohlasy byly kladné a moc nás to těší. Stezka se 
mohla procházet celý měsíc listopad a této pří-
ležitosti využilo cca 18 dětí se svými rodiči.

Vzhledem k omezením a hygienickým opat-
řením nemůžeme pozvat rodiče do školky na 

vánoční besídku, proto jsme se rozhodly, že 
natočíme na video, co se děti naučily a vi-
deo dáme na webové stránky. Doufáme, že se 
nám podaří zakončit tento rok v  klidu, po-
hodě a ve zdraví, abychom si mohli všichni 
vychutnat nejkrásnější svátky v roce. 

S blížícím se koncem roku bych chtěla po-
děkovat zřizovateli za výbornou spolupráci 
a zaměstnancům obce, kteří mají zásluhu 
na udržování pořádku před budovou MŠ 
a sečení trávy. Také děkuji Pavlovi Stru-
žinskému za nové lavičky, opravy a úpravy 
v MŠ. V neposlední řadě děkuji zaměstnan-
cům školky, kteří svou práci dělají naplno a 
mají zásluhu na milé a pohodové atmosféře, 
která ve školce panuje. Nesmím zapome-
nout poděkovat také rodičům za spolupráci 
a vstřícnost.

Přejeme všem krásné, klidné a   pohodo-
vé Vánoce, plné splněných přání, a  mnoho 
rozzářených dětských očí. Do nového roku 
mnoho zdraví, štěstí, lásky a spokojenosti.

Za celý kolektiv MŠ

Bc. Ilona Voráčková, ředitelka                           

MYSLIVECKÝ SPOLEK PUTIM
způsobem dotklo a museli jsme se dané situa-
ci přizpůsobit. Myslivecký spolek Putim bohu-
žel z  tohoto důvodu nemohl letos uspořádat 
plánovaný myslivecký bál 2021. V návaznosti 
na současnou covidovou situaci, Vám tímto 
chceme oznámit, že tolik oblíbený myslivecký 
bál, který se měl konat 15. 1. 2022, se opět ne-
uskuteční. Je nám to velice líto, jelikož jsme 
se na tento bál všichni těšili. Současná epide-
miologická opatření vyplývající z COVID-19  
jsou tak nejistá a tak rychle se měnící, že jsme 
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k tomuto kroku přistoupili na základě těchto 
skutečností. Pevně věříme, že v následujícím 
roce nám to všem snad již vyjde a společně se 
setkáme v putimském sále nejen při myslivec-
kém bále.

V  letošním roce jsme opět po delší odmlce 
v  Putimi uspořádali Podzimní zkoušky lo-
veckých psů. Této akce se zúčastnilo 31 psů 
nejen z  okresu Písek, ale i z  větších vzdá-
leností, jako např. z  Prahy. Celá akce byla 
nejen pořadateli, což byl Myslivecký spolek 
Putim, ale celou širokou veřejností vnímána 
velice kladně. Chtěl bych poděkovat nejen 
všem členům MS Putim, kteří se na celé pří-
pravě a organizaci podíleli, ale poděkování 
také patří TJ Sokol Putim za zapůjčení zá-

Vážení spoluobčané.

Ve svém krátkém příspěvku bych Vás chtěl 
informovat o činnosti putimských hasičů 
v roce 2021. Každý z nás, někdo více, někdo 
méně, je ovlivněn probíhající pandemii ko-
ronaviru, která ovlivňuje dění na celém svě-
tě. Právě z  těchto důvodů jsme byli nuceni 
odvolat konání výroční schůze a hasičského 
bálu. Ze stejného důvodu byly omezeny, nebo 
zrušeny soutěže v požárním sportu, kterých 
jsme se v  minulosti pravidelně účastnili. 
Soustředili jsme se tedy na to, co se každý 
rok udělat musí, a tím jsou inventury majet-
ku, hospodaření a včasné podání daňového 
přiznání na FÚ. Dále pak naše úsilí směřo-
valo na údržbu výstroje, výzbroje a svěřené 
techniky, včetně budovy hasičské zbojnice. 
Rovněž bylo nutné sledovat možnost čerpá-
ní dotace z „Programu obnovy venkova“, kde 
bylo nutné splnit podmínky dané dotace. Ty 

zemí na hřišti včetně budovy. V neposlední 
řadě děkuji všem dobrovolníkům a kamará-
dům, kteří nám po celou dobu akce vydatně 
pomáhali.

Vážení spoluobčané, pevně věřím, že násle-
dující rok 2022 bude již určitě ve všech smě-
rech  příznivější  a budeme se moci opět více 
navzájem setkávat při nejrůznějších akcích a 
činnostech.

Všem Vám, jménem Mysliveckého spolku 
v Putimi, přeji krásné prožití vánočních svát-
ků a do celého nadcházejícího roku 2022 
hlavně pevné zdraví, klid a pohodu.

Filip Jareš, Myslivecký spolek Putim

SDH PUTIM

byly splněny v  měsíci květnu, kdy byly za-
koupeny nové vycházkové stejnokroje, které 
po fyzické kontrole v měsíci září, byly rozdá-
ny členům. Dále, jako každý rok, byl v mě-
síci květnu proveden sběr železného šrotu 
v naší obci. Mám radost, že pandemie nikte-
rak nenarušila činnost zásahové jednotky, 
která byla vždy tam, kde bylo potřeba. Mám 
na mysli likvidaci padlých stromů na hrá-
zi rybníků Starý a Prostřední, v  lokalitě Na 
Soutoku a v  neposlední řadě pak likvidace 
padlého stromu v mlýnském náhonu. Tento 
týden se naše zásahová jednotka účastnila li-
kvidace požáru u Hrubých, kde hořela garáž. 
V závěru chci poděkovat OÚ, zastupitelstvu 
a zejména starostovi p. Petru Matoušovi za 
dobrou spolupráci a poskytnutí finančního 
příspěvku na činnost naší organizace. Mám 
rovněž radost z toho, jak funguje spoluprá-
ce s  ostatními spolky v  naší obci. Závěrem 
chci našim členům poděkovat za práci a vy-
naložené úsilí, pro zdárný chod putimských 
hasičů. Úplným závěrem pak všem spoluob-
čanům chci popřát příjemné prožití nadchá-
zejících Vánočních svátků, pohodu a zdraví, 
které je nejdůležitější.

František Pixa – starosta SDH Putim
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Vážení přátelé,
Sport i celé dění, a to ve všech oblastech na-
šeho života, stále ještě ovlivňuje koronavirus. 
Zápasy OP 2020-2021 se nedohrály, protože 
pouhých osm zápasů nestačilo, a tak byl zru-
šen celý ročník. Obdobně bylo postupováno 
u kategorií mládeže a dětí. 

Soutěžní sezóna 2021–2022 se rozehrála 
v srpnu a podzimní část byla odehrána celá. 
Komplikace se vyskytly v září a říjnu s chřip-
kovým onemocněním dětí, ale byly tu i jiné 
důvody. Měli jsme problém odehrát závě-
rečná utkání, protože na zápas se dostavily 
pouze dvě děti. Fotbal je kolektivní hra, chtěl 
bych požádat rodiče o odpovědnější přístup 
k soutěžním utkáním.

Mužstvo mužů je po polovině soutěže na 
8. místě. U mladší přípravky se tabulka ne-
vede. Přestože se soutěže rozehrály až od 
srpna, údržba hrací plochy a celého areálu 
probíhá celý rok. V průběhu jara dosloužila 
sekačka. Nevěřil jsem, jak velice obtížné je 
v době covidové sehnat novou. Částečně vy-
pomohly se zapůjčením Obec Putim a firma 
AL-KO Kober s.r.o. Půjde-li vše dobře, na 
jaře už bychom mohli mít novou. Navzdo-
ry tomu, že proběhla pouze polovina sezóny, 
vhodnou aktivitou jsme za pronájem areálu 
získali finanční prostředky, ze kterých bude 
možno konečně, po několikaletých peripeti-
ích, oplotit sportovní areál. 

Závěrem je tradičně slušné poděkovat hrá-
čům a trenérům, členům výboru, řadovým 
členům Václavu Voráčkovi, Michalu Kácovi, 
Václavu Rekovi, Miroslavu Šťastnému, Fran-
tišku Pixovi a dalším, ale také Pavlu Keclíko-
vi, který zařídil výpůjčku sekačky. Velký dík 
patří Obci Putim, bez které by činnost Soko-
la byla velice obtížná. 

Do nadcházejícího roku 2022 přejeme hod-
ně zdraví a sportovních úspěchů. 

26. března 2022 na prvním jarním utkání na 
shledanou.        

 Václav Pixa

Co je nového  
ve fotbalovém oddíle


